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SUMMARY: The document below is the Prerogative Count of Canterbury copy of the 
will, dated 24 October 1575, together with a codicil dated 16 November 1575, proved 16 
December 1575, of Richard Blount alias Leigh of Coleman Street, London, from whose 
widow, Margaret Bostock, Oxford leased the mansion of Fisher’s Folly in Bishopsgate 
(see below). 
 
A further connection with Oxford is indicated by the testator’s bequest of a ring of gold 
worth 40 shillings to his neighbour, Master Golding.  The will of Mary Golding indicates 
that the testator’s neighbour was Oxford’s maternal uncle and auditor, George Golding, 
who was buried at St Stephen’s, Coleman Street, on 27 November 1584 (see the will of 
Mary Golding, TNA PROB 11/119/379).  Other neighbours of the testator would have 
been James Burbage (c.1531-1597), whose sons Cuthbert Burbage (1564/5-1636) and 
Richard Burbage (1568-1619) were baptized at St. Stephen’s in Coleman Street in 1565 
and 1568, respectively; the painter Marcus Gheeraerts (c.1520/1-1586?), who was living 
in Coleman Street by 1571; and the family of the carpenter Peter Street (d.1609), who 
was baptized at St. Stephen’s in Coleman Street in 1553 and who later built the Globe 
theatre.  These connections with the Burbages and the builder of the Globe are of 
particular interest since the will below indicates that the testator also had connections to 
the Pope and Kempe families, and the actors Thomas Pope and Will Kempe, both of 
whom called themselves gentlemen, were later co-lessees in the ground lease of the 
Globe with William Shakespeare of Stratford upon Avon. 
 
 
FAMILY BACKGROUND 
 
The testator was the illegitimate son of Sir John Leigh or Legh (1502-1564?), for whose 
will see TNA PROB 11/48/372.  See also: 
 
Edward Hasted, 'Parishes: Stansted', in The History and Topographical Survey of the 
County of Kent: Volume 5 (Canterbury, 1798), pp. 1-5. British History Online 
http://www.british-history.ac.uk/survey-kent/vol5/pp1-5 [accessed 26 September 2018] 
 
They, in the next reign of king Henry VII. joined in the sale of this manor to Thomas 
Leigh, of Sibton, in Lyminge, whose son John Leigh, esq. was of Addington, in Surry, and 
he died possessed of it in 1544. His grandson of the same name, in the 5th year of queen 
Elizabeth, devised it to Richard Blunt, alias Leigh, his natural son, for a long term of 
years, and died in 1576. 
 
Sir John Leigh’s half brothers and sisters included Queen Katherine Howard; Oxford’s 
friend, Sir George Howard (d.1580); and Margaret Howard (d.1571), the mother of 
Oxford’s one-time friend and later bitter enemy, Charles Arundel (d.1587). 
 
 
Testator’s father’s marriage to Elizabeth Darcy 
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The testator’s father, Sir John Leigh, married, by 1522, Elizabeth Darcy, the daughter of 
Roger Darcy (d.1508) of Danbury, Essex, Gentleman of the Chamber to Henry VII, by 
Elizabeth Wentworth (living 1542), the daughter of Sir Henry Wentworth (c.1448 - 
August 1499) of Nettlestead, and sister of Margery Wentworth (d.1550), who married Sir 
John Seymour (1473/4-1536) of Wolf Hall, and was the mother of Queen Jane Seymour, 
third wife of King Henry VIII, and of Edward Seymour (c.1500-1552), Duke of 
Somerset.  See the will of Sir Henry Wentworth, TNA PROB 11/12/265, and Hooper, 
Hilda J., ‘Some Surrey Wills in the Prerogative Court of Canterbury, Part I’, Surrey 
Archaeological Collections, Vol. LI, (Farnham: E. W. Langham, 1950), p. 86 at: 
 
https://archive.org/stream/surreyarchaeolog51surruoft#page/86/mode/2up 
 
By Elizabeth Darcy, the testator’s father had a daughter: 
 
* Agnes Leigh (d. before 1590), the testator’s half sister.  She is bequeathed a gold ring 
in the will below: 
 
Item, I give to my very good Lady Paston a gold ring of the value of three pounds six 
shillings and eight pence. 
 
Agnes Leigh married firstly, by 1544, Sir Thomas Paston (c.1517 – 4 September 1550), 
Gentleman of the Privy Chamber to Henry VIII, the fourth but third surviving son of Sir 
William Paston (c. 1479 – 1554) and Bridget Heydon, by whom she had two sons and a 
daughter: 
 
-Henry Paston (d. by 1575), eldest son and heir.  See Hodson, W.W., ‘Sudbury College 
and Archbishop Theobald’, Proceedings of the Suffolk Institute of Archaeology and 
Natural History, Vol. VII, 1891, pp. 23-32 at pp. 30-1: 
 
https://books.google.ca/books?id=BgktAAAAMAAJ&pg=RA1-PA30 
 
-Sir Edward Paston (1550-1630), who married firstly Elizabeth Lambert, the daughter 
of Richard Lambert of London, by whom he had no surviving issue, and secondly 
Margaret Berney (d.1640), the daughter of Henry Berney of Reedham, by whom he had 
six sons and three daughters.  See the ODNB entry. 
 
-Katherine Paston, who married Henry Newton (c.1531 – 2 May 1599), for whom see 
the History of Parliament entry at: 
 
https://www.historyofparliamentonline.org/volume/1558-1603/member/newton-henry-
1531-99 
 
For Sir Thomas Paston, see his will, dated 7 October 1549 and proved 8 November 1550, 
TNA PROB 11/33/406, the ODNB entry, and the History of Parliament entry at: 
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http://www.historyofparliamentonline.org/volume/1509-1558/member/paston-sir-thomas-
1517-50 
 
Agnes Leigh married secondly Edward Fitzgerald, a younger brother of Gerald 
FitzGerald, 11th Earl of Kildare (1525-1585), by whom she had four sons and at least two 
daughters.  See the History of Parliament entry for Edward Fitzgerald at: 
 
http://www.historyofparliamentonline.org/volume/1558-1603/member/fitzgerald-
%28fitzgarrett-garrett-tarrat%29-edward-1529-90 
 
See also Worship, Francis, ‘Account of a MS. Genealogy of the Paston Family’, Norfolk 
Archaeology, Vol. IV, (Norwich: Charles Muskett, 1855), pp. 44-5 at: 
 
https://books.google.ca/books?id=i9c4AAAAIAAJ&pg=PA44 
 
See also Jones, Mrs. Herbert, Sandringham, Past and Present, 2nd ed., (London: Sampson 
Low, 1883), p. 315 at: 
 
https://books.google.ca/books?id=PllNAQAAMAAJ&pg=PA315 
 
 
Testator’s siblings 
 
The testator and his two brothers used the surname ‘Blount’, and it thus seems all three 
were the illegitimate sons of Sir John Leigh by a mistress of that surname.  Since the 
testator’s sisters are identified in the will below only by the surnames of their husbands, it 
is not known whether they were the testator’s sisters of the whole blood, or whether they 
were Sir John Leigh’s daughters by a different mistress or mistresses. 
 
In the will below the testator mentions two brothers and four sisters: 
 
-Robert Blount, who married and had issue, including a son, Richard Blount, and 
another unnamed son, both of whom were under twenty-four years of age when the 
testator made his will. 
 
-Thomas Blount, who according to TNA C 3/11/100, infra, was a cleric. 
 
-Agnes Blount(?), who married a husband surnamed Milliton, by whom she had issue. 
 
-Elizabeth Blount(?), who married a husband surnamed Haffehede [=Halfhead?], by 
whom she had issue.  The testator also mentions his niece, ‘Ursula Haffehede’, who 
‘married Digbie’.  This appears to be Ursula Halfehead of London, who married John 
Digby, son and heir of Henry Digby and Margaret, his wife.  See Fetherston, John, ed., 
The Visitation of the County of Leicester in the Year 1619, (London: Harleian Society, 
1870), Vol. II, p. 87 at: 
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https://archive.org/stream/visitationofcoun02camd#page/86/mode/2up 
 
-Maud Blount(?), who married a husband surnamed Seymour, by whom she had issue, 
including a daughter, Elizabeth Seymour, who was married at the time the testator made 
his will. 
 
-Anne Blount(?), who married a husband surnamed Robson, by whom she had a son, 
Thomas Robson, who was under the age of twenty-one at the time the testator made his 
will. 
 
 
Testator’s cousins 
 
The History of Parliament entry for the testator acknowledges that the testator cannot be 
placed in the Blount pedigree, but notes that he is connected through the will of Sir Hugh 
Paulet and through his own will to members of a particular branch of the Blount family: 
 
http://www.historyofparliamentonline.org/volume/1558-1603/member/blount-richard-i-
1575 
 
Blount may have been born in Stafford, a member of the family of Knightley, 
Staffordshire, and Kinlet, Shropshire. Several persons of this name flourished during the 
1550s — including one who was usher of Queen Mary’s Chamber until 1556—but none 
can be definitely identified as the man who sat for Taunton. Whatever his origins the 
1571 and 1572 Taunton Member lived at Williton, some 12 miles away, and there is a 
presumption that his candidature must have been at least tolerated by Sir Hugh Paulet, 
who was one of those asked by the Privy Council to ensure that suitable Members were 
returned throughout the county. In fact Blount may have been in the service of the 
Paulets; he was an overseer of Sir Hugh’s will, and on his own death, 16 Nov. 1575, he 
bequeathed a cross of gold with four diamonds and a ‘portique’ of gold to his ‘very good 
lady and friend’ (and possibly even relative, for she was née Blount) Lady Paulet (Sir 
Hugh’s wife), and instructed his widow, the sole executrix, to return ‘all such chests and 
goods which, of trust in the time of my lady her absence, remain in my home and were 
delivered unto me to be kept for her’. Another patron was Lady Siddenham, wife of Sir 
John Siddenham, to whom he bequeathed a ‘table diamond’. He provided for the 
maintenance of a poor scholar — to be nominated by the town of Stafford—at Oxford and 
left £100 to the fellows of Trinity College. The attorney-general Sir Gilbert Gerard, the 
solicitor-general Thomas Bromley and Lady Paulet were among the overseers of his will, 
which was proved 16 Dec. 1575. Blount’s widow married as her second and third 
husbands Jasper Fisher† and Nicholas Saunders†. 
 
In the will below, the testator states that he was born in Stafford, and mentions his cousin, 
William Blount of Osbaston, Leicestershire, as well as William Blount’s daughters, 
Barbara Blount and Ursula Blount.  It thus appears that he was a member of the branch of 
the Blount family of Burton upon Trent and Blounts Hall in Stafford.  See Croke, 
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Alexander, The Genealogical History of the Croke Family Originally Called Le Blount, 
(Oxford: W. Baxter, 1823), pp. 288-307 at: 
 
https://archive.org/stream/genealogicalhist02crok#page/288/mode/2up 
 
Since Croke’s pedigree establishes the identity of a number of persons mentioned in the 
will below, it is useful to summarize it here.  According to Croke, John Blount (d.1524), 
esquire, of Burton upon Trent and Blounts Hall, Staffordshire, married Ellen Hall, the 
daughter of John Hall, esquire, of Dovebridge, by whom he had two sons (and perhaps a 
daughter, Anne Blount, who married Thomas Blackwell (d.1554), son of Richard 
Blackwell of Blackwell, Derbyshire?): 
 
-Thomas Blount, elder son.  He married Catherine Aston, the daughter of Sir Walter 
Aston of Tixhall, Staffordshire, by whom he had a son, John Blount, who was Sheriff of 
Staffordshire in 1526 and married Susan Draycot, the daughter of Sir Philip Draycot of 
Painsley, Staffordshire, by whom he had two sons, Edward Blount of Arleston, 
Derbyshire, who married Catherine Audley, the daughter of Henry Audley, Earl of 
Castlehaven, and died without issue, and Anthony Blount ‘of whom there is no account’.  
According to Croke, this branch of the family likely became extinct. 
 
-Walter Blount, esquire, the second son of John Blount and Ellen Hall, lived at Blounts 
Hall and married Margaret Sutton, the daughter of John Sutton, esquire, (Leicester’s 
father, John Dudley, Duke of Northumberland, was of this family), by whom he had two 
sons and four daughters: 
 
(1) William Blount (d. 26 November 1592), the elder son, lived at Osbaston, 
Leicestershire, and married Frances Love, one of the three daughters of Edward Love by 
his wife Alice Pope, the sister of Sir Thomas Pope (d. 29 January 1559).  For the will, 
proved 8 February 1593, of William Blount of Osbaston, in which he mentions his 
brother, Walter Blount; his eldest son, Pope Blount; his two younger sons, George Blount 
and Edward Blount; his daughters, Elizabeth Blount, Barbara Blount (who married a 
husband surnamed Whord?), Judith Blount (who married a husband surnamed Bagnall), 
Katherine Blount (who married a husband surnamed Cade, possibly the ‘John Cade’ 
mentioned in the will below?), Frances Blount, Mary Blount (who married a husband 
surnamed Milward?), Anne Blount (who married a husband surnamed Pate) and Jane 
Blount; his cousin, Edward Blount of Burton upon Trent; his sisters, Dame Elizabeth 
Paulet and Dame Mary Sydenham, and Anne Blount, see TNA PROB 11/81/137. 
 
(2) Walter Blount, the second son, was at Trinity College, Oxford until about 
Michaelmas 1558.  He was living in 1594, when he was left a bequest in the will of his 
sister, Anne Blount. 
 
(3) Elizabeth Blount (d. 7 or 27 October 1593), who married firstly Anthony Basford or 
Beresford (d. 1 March 1539), esquire, of Bentley, Derbyshire, by whom she had a son, 
John Beresford.  She married secondly, on 1 January 1540, as his third wife, Sir Thomas 
Pope (d. 29 January 1559), founder of Trinity College, Oxford, Privy Councillor, and in 
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1555 custodian of the future Queen Elizabeth at Hatfield House.  She married thirdly, in 
1560, Sir Hugh Paulet (d. 6 December 1573) of Hinton St George, Somersetshire, son of 
Sir Amias Paulet (c.1457–1538), and father, by his first wife, Philippa Pollard, daughter 
and heir of Sir Lewis Pollard of King's Nympton, Devon, of Sir Amias Paulet (c.1532 - 
26 September 1588), keeper of Mary, Queen of Scots.  See the ODNB entries for Sir 
Amias Paulet, Sir Thomas Pope and Sir Hugh Paulet, and the will of Lady Paulet, proved 
4 February 1594, TNA PROB 11/83/130.  In her final years Lady Paulet was a Catholic 
recusant.  See Morris, John, ed., The Letter-Books of Sir Amias Poulet, (London: Burns 
and Oates, 1874), p. 375 at: 
 
https://archive.org/stream/letterbooksofsir00pouluoft#page/374/mode/2up 
 
For Elizabeth Blount, see also: 
 
http://www.tudorwomen.com/?page_id=646 
 
See also the History of Parliament entry for Sir Hugh Paulet at: 
 
http://www.historyofparliamentonline.org/volume/1509-1558/member/paulet-hugh-1510-
73 
 
The testator’s ‘cousin, Edward Blount’ of Burton upon Trent, to whom the testator 
bequeaths a ring and who witnessed the testator’s will, in 1573 married Elizabeth Pope, 
the daughter of John Pope (buried 24 June 1583) of Wroxton, Oxfordshire, only brother 
of Sir Thomas Pope (d. 29 January 1559), second husband of Elizabeth Blount (see 
above).  John Pope married three times; Elizabeth Pope was his daughter by his first wife, 
Anne Staveley.  See Warton, Thomas, The Life of Sir Thomas Pope, Founder of Trinity 
College, (London: T. Davies, 1772), pp. 406-7 at:  
 
http://books.google.ca/books?id=i8QEAAAAYAAJ&pg=PA407 
 
(4) Mary Blount, who married, as his second wife, Sir John Sydenham, the eldest son of 
Sir John Sydenham (by 1493-1557) of Brimpton, Somerset, by Ursula Brydges, the 
daughter of Sir Giles Brydges (1462-1511) and granddaughter of Sir John Brydges 
(1492-1557), for whom see the History of Parliament entry at: 
 
https://www.historyofparliamentonline.org/volume/1509-1558/member/brydges-sir-john-
1492-1557 
 
For Sir John Sydenham (by 1493-1557), see his will, TNA PROB 11/39/186, and the 
History of Parliament entry at: 
 
https://www.historyofparliamentonline.org/volume/1509-1558/member/sydenham-sir-
john-1493-1557 
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In 1587 Mary Blount was identified as a Catholic recusant in the diocese of Bath and 
Wells.  See Tierney, M.A., Dodd’s Church History of England, Vol. III, (London: 
Charles Dolman, 1840), p. 100 at: 
 
https://books.google.ca/books?id=aC8LAAAAYAAJ&pg=PA100 
 
Sir John Sydenham.  Unworthy of the place, on these considerations: -- his lady is a 
recusant; his eldest son’s wife a recusant, and suspected to be married at mass. 
 
Mary Blount was living in 1594, when she was executrix to the will of her sister, Anne 
Blount.  See Richardson, Douglas, Magna Carta Ancestry, 2nd ed., 2011, Vol. IV, p. 159, 
and the History of Parliament entry for Sir John Sydenham (by 1493-1557) at: 
 
http://www.historyofparliamentonline.org/volume/1509-1558/member/sydenham-sir-
john-1493-1557 
 
See also Burke, John and John Bernard Burke, A Genealogical and Heraldic History of 
the Extinct and Dormant Baronetcies, 2nd ed., (London: Scott, Webster and Geary, 1841), 
p. 516 at: 
 
http://books.google.ca/books?id=DqkTAAAAYAAJ&pg=PA516 
 
(5) Ellen or Eleanor Blount, a Maid of Honour to Princess Mary, later Queen Mary I.  
She married firstly the Queen’s auditor, William Goodwin (d. 30 November 1554) of 
Bermondsey, Surrey (for whose will see TNA PROB 11/37/204); secondly, John Felton 
(executed 8 August 1570), brother of Edmund Felton, by whom she had a son, Thomas 
Felton (executed 28 August 1588), for whom see the ODNB entry, and two daughters, 
Joan Felton and Frances (nee Felton) Salisbury, mentioned in the will of Anne Blount 
(see below); and thirdly, John Strangman, a Catholic recusant.  For Ellen Blount, see: 
 
http://www.tudorwomen.com/?page_id=646 
 
Ellen Blount (d.1577+) (sometimes spelled Blunt) was the daughter of Sir Walter Blount 
of Blount’s Hall, Burton-on-Trent, Staffordshire (d.1543+) and Margaret (or Mary) 
Sutton. She was a maid of honor to Princess Mary before February 22, 1545/6, when she 
married her first husband, William Goodwin of Bermondsey, Surrey (d. November 30, 
1554), auditor to the queen. They had four children, Thomas (b. 1546), Elizabeth (bp. 
September 4, 1550), Walter (bp. August 6, 1552) and Pope (d. 1594+). This last child 
was named after her brother-in-law, Sir Thomas Pope. Ellen’s second husband was John 
Felton (d.1570). There are two records of this marriage, one on June 22, 1557 in 
Pentlow, Essex and the other on July 30, 1557 in St. Mary Magdalen, Bermondsey, where 
the family occupied the former Bermondsey Abbey. Three daughters in succession, in 
1560, 1564, and 1565, were baptized Frances Felton in St. Mary Magdalen. Ellyn had at 
least two other children, an older daughter, Johanne (d.1594+) and a son, Thomas 
(c.1567-1588). In 1568, Felton is mentioned in records in connection with the sale of 
£265 worth of ingots for an alchemical fraud. He appears to have been quite wealthy, but 
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he was also a radical in religion. On May 25, 1570, he nailed a copy of the papal bull 
excommunicating Queen Elizabeth to the door of St. Paul’s. He was arrested, charged 
with heresy and treason, and executed in St. Paul’s Churchyard on August 8, 1570, thus 
becoming a Roman Catholic martyr. Joan’s daughter Frances, in 1627, claimed that 
after Felton’s death her mother found favor with Queen Elizabeth, having been her 
childhood playmate, and was granted permission to keep a priest in the house. This 
seems unlikely. Joan’s third husband was John Strangman, another recusant. She 
brought £50 per annum, a relatively small sum, to the marriage. Her son Thomas, who 
later became a Franciscan friar, served as a page to a Catholic gentlewoman, Elizabeth, 
Lady Lovell, when he was a boy (see ELIZABETH PARIS). This same Lady Lovell helped 
arrange his release when he was imprisoned for his faith in the late 1580s. He was 
executed on August 28, 1588, following in his father’s footsteps to become a Catholic 
martyr. It is likely that his mother had died before then, although he still had several 
maternal aunts and a maternal uncle living. She was definitely deceased by April 23, 
1594, when her sister Anne made her will. 
 
For John Felton, see the ODNB entry and Camm, Dom Bede, ed., Lives of the English 
Martyrs, (London: Longmans, Green and Co., 1914), Vol. II, pp. 1-13 at: 
 
https://archive.org/stream/livesofenglishma02cammiala#page/2/mode/2up 
 
For Thomas Felton, see also Burton, Edwin H. and J.H. Pollen, eds., Lives of the English 
Martyrs, 2nd Series, (London: Longmans, Green and Co., 1914), Vol. I, pp. 399-407 at: 
 
https://archive.org/stream/livesofenglishma01burtuoft#page/398/mode/2up 
 
See also The Goodwins of East Anglia, 1890, pp. 59-60 at: 
 
http://books.google.ca/books?id=Z9g7AQAAMAAJ&pg=PA59 
 
For Ellen Blount’s third husband, the Catholic recusant, John Strangman.  See: 
 
http://apps.nationalarchives.gov.uk/a2a/records.aspx?cat=176-6729&cid=-1#-1 
 
6729 
MORE MOLYNEUX FAMILY OF LOSELEY PARK 
Letter from the Privy Council, the Court at Nonsuch, to Sir William More, sheriff of 
Surrey, Sir Thomas Browne, and Mr John Skinner. They are to take bonds from those 
named below, to appear without delay in front of the Council, only allowing them time to 
travel there: Hugh Worsley of Camberwell, gent; John Strangman of Bermondsey, gent; 
Robert Gage of Croydon; John Wynne [=Mynne?] of Epsom, gent; Francis Brown 
[Francis Browne] of Ash, gent; Nicholas Saunders of Epsom. [HMC p.634b; the bonds 
probably relate to recusancy]  6729/10/47  12 Jul 1580. 
 
In 1577 William Gardiner (c.1531-1597), whose stepson, William Wayte (d. 29 August 
1603), in 1596 petitioned for sureties of the peace against William Shakespeare of 
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Stratford upon Avon, the theatre owner Francis Langley and others, petitioned for 
sureties of the peace against Ellen Blount and her third husband, John Strangman.  See 
Hotson, Leslie, Shakespeare Versus Shallow, (London: The Nonesuch Press, 1931), pp. 
40, 167-8 at: 
 
http://books.google.ca/books?id=k1xINwDRKt8C&pg=PA167 
 
1577. William Gardner craves sureties of the peace against John Strangman and Eleanor 
his wife, James Langdall and James Clyfords, for fear of death etc. 
 
(6) Anne Blount, who died unmarried in 1594.  For her will, dated 23 April 1594 and 
proved 13 May 1594, see TNA PROB 11/83/432.  An inscription in Clerkenwell church 
reads ‘Ann Blunt, daughter of Walter Blunt, of Blunt Hall, and sister to Lady Paulet, and 
to Lady Sidenham, died 24th April, 1503 [sic]’.  See Redfern, Francis, History and 
Antiquities of the Town and Neighbourhood of Uttoxeter, 2nd ed., (London: Simpkin, 
Marshall and Co., 1886), p. 430 at: 
 
https://archive.org/stream/historyantiquiti00redf#page/430/mode/2up 
 
For Anne Blount, see also: 
 
http://www.tudorwomen.com/?page_id=646 
 
Since the testator describes the children of Walter Blount as his ‘cousins’, it seems likely 
that the testator was a descendant of John Blount (d.1524) and Ellen Hall (see above). 
 
 
MARRIAGE AND ISSUE 
 
The testator married Margaret Bostock.  Although the History of Parliament entries for 
Margaret’s three husbands state that she was the daughter of Nicholas Bostock of 
Newington, Surrey, it appears from the Bostock pedigrees that she was the daughter of 
Roger Bostock of Moberley, Cheshire, by Felice Heaton, the daughter of John Heaton of 
Bletchingley, Surrey, and had a brother and two sisters: 
 
-Richard Bostock of Tandridge, Surrey, who married firstly Katherine Field, and 
secondly a wife named Jane, but died without issue.  For his will, dated 17 April 1605 
and proved 4 April 1606, see TNA PROB 11/108/9. 
 
-Joan Bostock, who married William Knight, by whom she was the mother of Bostock 
Knight.  She is likely ‘my sister Knight’ mentioned in the will below. 
 
-Katherine Bostock, who married Richard Fuller, by whom she was the mother of 
Bostock Fuller. 
 



THE NATIONAL ARCHIVES PROB 11/57/612                                                            10 
________________________________________________________________________ 

Modern spelling transcript copyright ©2008 Nina Green All Rights Reserved 
http://www.oxford-shakespeare.com/ 

See Leveson-Gower, Granville, ‘Notebook of a Surrey Justice’, in Surrey Archaeological 
Collections, (London: Boworth & Co., 1888), pp. 161-73 at: 
 
http://books.google.ca/books?id=UtE4AQAAMAAJ&pg=PA162 
 
See also Rylands, W. Harry, The Four Visitations of Berkshire, (London: Harleian 
Society, 1908), Vol. LVII, p. 77 at: 
 
https://archive.org/stream/fourvisitations00britgoog#page/n96/mode/2up 
  
See also the pedigree of Margaret’s sister, Katherine Bostock, in Bannerman, W. Bruce, 
ed., The Visitations of the County of Surrey, (London: Harleian Society, 1899), Vol. 
XLIII, pp. 126-7 at: 
 
https://archive.org/stream/visitationsofcou43beno#page/126/mode/2up 
 
See also the will of Richard Bostock, TNA PROB 11/108/9, and the History of 
Parliament entry at: 
 
http://www.historyofparliamentonline.org/volume/1558-1603/member/bostock-richard-
1530-16056 
 
By Margaret Bostock, the testator had a daughter: 
 
* Elizabeth Blount, who married her stepbrother, Sir Nicholas Saunders (1563 – 9 
February 1649) of Ewell, by whom she is said to have had a son and a daughter.  
Elizabeth Blount appears to be ‘my niece Saunders’ who is left a bequest in the will, 
TNA PROB 11/83/130, of the testator’s cousin, Elizabeth Blount Basford Pope Paulet (d. 
7 or 27 October 1593), and who witnessed her will.  Sir Nicholas Saunders was the 
dedicatee of Greene’s Vision (1592), a work, according to the title-page, written ‘at the 
instant’ of Robert Greene’s death. 
 
For Sir Nicholas Saunders, see  the History of Parliament entry at: 
 
https://www.historyofparliamentonline.org/volume/1558-1603/member/saunders-
nicholas-ii-1563-1649 
 
After the testator’s death, Margaret Bostock married secondly, Jasper Fisher (d. 28 
February 1579).  By his will, Jasper Fisher granted Margaret a life interest in the mansion 
of Fisher’s Folly in the parish of St Botolph’s, Bishopsgate.  It would appear that Oxford 
leased the mansion from Margaret in 1580, and in 1582 purchased the reversionary 
interest in the property from Fisher’s heirs at law.  For a discussion of Oxford’s interest 
in Fisher’s Folly, see the will of Jasper Fisher, TNA PROB 11/61/541. 
 
Margaret Bostock married thirdly, Nicholas Saunders (d. 17 December 1587) of Ewell.  
For his will, see TNA PROB 11/72/42. 
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OTHER PERSONS MENTIONED IN THE WILL 
 
The testator’s friend, John Glascock (d.1595), of Roxwell, Essex, was a lawyer of the 
Inner Temple.  For his will, see TNA PROB 11/85/53.  See also: 
 
'The borough of Sutton Coldfield', in A History of the County of Warwick: Volume 4, 
Hemlingford Hundred, ed. L F Salzman (London, 1947), pp. 230-245. British History 
Online http://www.british-history.ac.uk/vch/warks/vol4/pp230-245 [accessed 27 
September 2018]. 
 
The advowson passed (with the manor) to the Crown, in whose hands it remained (fn. 
313) until Elizabeth sold it in 1559 to John Glascocke of the Inner Temple and Richard 
Blounte of London (fn. 314) and they to Thomas Gibbons of New Hall (q.v.). (fn. 315) 
 
See also: 
 
https://www.cambridge.org/core/books/history-of-english-assizes-15581714/clerks-of-
assize-and-associate-clerks-15581714/057BC63675415FBB91944FD3EF05C5F1 
 
‘Mr Doctor Hammond’ mentioned in the will may have been John Hammond, Doctor of 
Law, for whose will, proved 12 October 1590, see TNA PROB 11/76/187. 
 
The testator mentions annuities granted to him by Sir Thomas Kempe (1517 - 7 March 
1591), and Sir John Sentlinge [=St Leger?].  For Sir Thomas Kempe, see the will, TNA 
PROB 11/27/500, of his father, Sir William Kempe (1487 – 28 January 1539) of 
Olantigh, Kent.  Sir William Kempe was the grandfather of Alice (nee Kempe) Hales Lee 
(d.1592), the dedicatee of Robert Greene’s Menaphon (1589), to which Thomas Nashe 
contributed a preface. 
 
Sir John St Leger mentioned in the will may have been Sir John St Leger (by 1516-
1593x6), for whom see the History of Parliament entries at: 
 
https://www.historyofparliamentonline.org/volume/1509-1558/member/st-leger-sir-john-
1516-9396 
 
and: 
 
https://www.historyofparliamentonline.org/volume/1558-1603/member/st-leger-
(sellenger)-sir-john-1516-9396 
 
For Sir Thomas Bromley (c.1530-1587), see the ODNB entry. 
 
For Sir Gilbert Gerard (d.1593), see the ODNB entry. 
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TESTATOR’S LANDS 
 
Manor of Williton 
 
In the will below the testator bequeaths his lease of the manor of Williton to his nephew, 
Richard Blount.  See: 
 
A P Baggs, R J E Bush and M C Siraut, 'Parishes: St. Decumans, including Watchet and 
Williton', in A History of the County of Somerset: Volume 5, ed. R W Dunning (London, 
1985), pp. 143-171. British History Online http://www.british-
history.ac.uk/vch/som/vol5/pp143-171 [accessed 26 September 2018] 
 
John Leigh granted the manor to the Crown in 1572, but a 99-year sublease had been 
made in 1556 to Sir John Leigh's servant Richard Blount (d. 1575), of Coleman Street, 
London. (fn. 249) Blount's widow Margaret, married successively to Jasper Fisher and 
Nicholas Saunders of Ewell (Surr.), retained the estate until 1584, and in the following 
year it passed to Blount's nephew, also Richard Blount, to whom the Crown granted a 
1,000-year lease in 1575. (fn. 250) Sir John Wyndham occupied the estate as farmer from 
1573, (fn. 251) and in 1602 he acquired the remainder of Blount's lease. 
 
 
Manors of Bodley, Scarletts and Upgrove 
 
See Allen, Thomas, The History and Antiquities of the Parish of Lambeth, (London: J. 
Allen, 1826), pp. 282-3: 
 
http://books.google.ca/books?id=xvQgAAAAMAAJ&pg=PA282 
 
15 September, 37 Henry VIII, a grant of the reversion in fee of the manors of Upgrove, 
Scarletts and Bodley and other messuages was made out for Richard Andrews and 
William Gorse after the death of Richard Longe.  The next day they conveyed it to Sir 
Thomas Pope, and he conveyed it to John Leigh, esquire, who demised the manors to 
Richard Blunt and Margaret, his wife, for 90 years, 18 December, 15 Elizabeth, 1573, 
and on 13 October in the same year made a conveyance to John Glascock, esquire, and 
Edward Welsh, but this was perhaps only a mortgage for on an inquisition taken at 
Guildford 20 August, 7 Elizabeth, 1565 on the death of John Leigh, then a knight, it was 
found he died seized of the manor of Boddiles and Upgrove of the annual value of £20 
held of the king in capite by knight’s service, and also a messuage called The Lion in 
Guildford. 
 
24 January, 9 Elizabeth, 1567, Glascock and Welsh joined with Edward Fitzgarrett 
[=Fitzgerald], esquire, and Agnes, his wife, and John Leigh, nephew of the purchaser, in 
conveying the manors of Upgrove and Scarlett to John Moore and Richard Bostock, 
esquires.  Richard Blount, esquire, died 17 November, 18 Elizabeth, 1576 seized of the 
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manors of Boddiles, Upgrove and Scarletts and a capital messuage near Paul’s Wharf in 
London called Chertsey Place, leaving Elizabeth, his daughter and heir. 
 
2 September, 34 Elizabeth, 1582, Nicholas Saunder, esquire, and Elizabeth, his wife, 
(probably daughter of Blount), conveyed the manors . . . to Thomas Jones and others. 
 
Nothing further is known respecting these manors. . . . . 
 
See also: 
 
'Lambeth: The parish', in A History of the County of Surrey: Volume 4, ed. H E Malden 
(London, 1912), pp. 50-64. British History Online http://www.british-
history.ac.uk/vch/surrey/vol4/pp50-64 [accessed 24 October 2020]. 
 
BODLEY (Budele, Budelys, xiii cent.; Bodley, Boddeles, Baddeleys, xvi cent.), 
SCARLETTS and UPGROVE were small manors in the parish of Lambeth held by the 
hospital of St. Thomas of Southwark. There are several references to a family called de 
Bodyleys, who were holding lands in Lambeth in the 13th century. (fn. 254) . . . . 
 
The manor of Bodley was granted on 28 April 1542 to Sir Richard Longe for life, (fn. 
264) and in 1545 the reversion of Bodley and the manors of Upgrove and Scarletts, all 
described as formerly belonging to the hospital, were granted to Richard Andrews and 
William Grosse, who were to hold them in chief as the fortieth part of a knight's fee at the 
annual rent of 13s. 6d. (fn. 265) This rent was granted in the same year to John Williams 
and William Rainsford. (fn. 266) The manors afterwards passed into the possession of Sir 
John Leigh, who was holding them at his death in 1564. (fn. 267) The estate was settled 
upon his nephew John with contingent remainder to Dame Agnes Paston, wife of Edward 
Fitzgarrett, her second husband, and daughter of Sir John Leigh. (fn. 268) In the autumn 
of that year John Leigh conveyed the manors to John Glascocke and Edward Walshe as 
trustees for himself, (fn. 269) and in 1566 his cousin Agnes and her husband Edward 
Fitzgarrett united with John Leigh and his trustees in what appears to have been a 
further settlement. (fn. 270) The manors were leased to Richard Blunt some years before 
this, (fn. 271) and in 1573 they were conveyed to him by John Leigh and his wife 
Margery. (fn. 272) Richard Blunt died in 1575, leaving the manors to his wife Margaret 
for her life, with remainder to his only child Elizabeth, then a minor. (fn. 273) In 1592 
Nicholas Saunder and his wife Elizabeth, 'daughter and sole heir' (fn. 274) of Richard 
Blunt, conveyed the manors to Thomas Jones and Gerome Stevens. (fn. 275) 
 
See also: 
 
'Henry VIII: September 1545, 26-30', in Letters and Papers, Foreign and Domestic, 
Henry VIII, Volume 20 Part 2, August-December 1545, ed. James Gairdner and R H 
Brodie (London, 1907), pp. 195-233. British History Online http://www.british-
history.ac.uk/letters-papers-hen8/vol20/no2/pp195-233 [accessed 24 October 2020]. 
 
 Also grant to Richard Andrewes and William Grosse, in fee to the said Andrewes, of the 
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reversion of the manor of Bodley and the manor of Upgrove and Skarlettes in Lambhethe 
parish, Surr., and lands pertaining to them granted to Sir Ric. Longe for life by pat. 28 
April 34 Hen. VIII.; and grant of the lordships and manors of Bodley, Upgrove and 
Scarlettes, the two messuages and barn in Kentistrete and Blakmanstrete in the parishes 
of Newington and St. George in Southwark, 13 ac. of land in Horsemonger Lane, 
Newington parish, and ½ ac. of meadow in the parish of St. Mary Magdalen in 
Bermondesey,—Hospital of Thomas Beckett, called Seynt Thomas Hospitall in 
Southwerke.  

 
 
Manor of Stansted 
 
Sir John Leigh also granted the testator a lease of the manor of Stansted in Kent.  See: 
 
Edward Hasted, 'Parishes: Stansted', in The History and Topographical Survey of the 
County of Kent: Volume 5 (Canterbury, 1798), pp. 1-5. British History Online 
http://www.british-history.ac.uk/survey-kent/vol5/pp1-5 [accessed 24 October 2020]. 
 
They, in the next reign of king Henry VII. joined in the sale of this manor to Thomas 
Leigh, of Sibton, in Lyminge, whose son John Leigh, esq. was of Addington, in Surry, and 
he died possessed of it in 1544. His grandson of the same name, in the 5th year of queen 
Elizabeth, devised it to Richard Blunt, alias Leigh, his natural son, for a long term of 
years, and died in 1576. 
 
In the will below the testator bequeaths the remaining years of his lease of the manor of 
Stansted to his brother, Thomas Blount, a bequest which gave rise to litigation.  See TNA 
C 2/Eliz/B13/10: 
 
Thomas Blunte v Margery Lee and William Farmer. Bill for injunction. The manor of 
Stansted, Kent, formerly the estate of Sir John Lee, deceased, and by him demised to 
Richard Blunte deceased. 
 
For subsequent litigation concerning the testator’s leases see TNA C 3/11/100, a 
Chancery suit dating from the period 1558-1579 brought by Thomas Blount, clerk, 
against Richard Blount concerning the manors of Williton in Somerset, and Bodley and 
Upgrove in Surrey. 
 
See also TNA C 3/81/17, a Chancery suit dating from the same period brought by James 
Holcombe against Richard Blount concerning the manor of Williton, Somerset. 
 
For the testator’s inquisition post mortem, see TNA C 142/175/86. 
 
 
 
RM: T{estamentum} Richardi Blounte 
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[f. 365r] In the name of God, Amen.  I, Richard Blount, of Coleman Street in the City of 
London, esquire, being of whole and perfect memory (praise be given to God), do ordain 
and make this my present last will and testament the four and twenty day of October in 
the year of the reign of our Sovereign Lady Elizabeth by the grace of God of England, 
France and Ireland Queen, Defender of the Faith etc., the seventeenth: 
 
First, I commend my soul unto Almighty God, my Creator, and to Jesus Christ, my only 
Redeemer and Justifier, and to the Holy Ghost, my Preserver and Sanctifier, whom I 
acknowledge and confess to be three distinct Persons and one true and ever-living God, 
and I believe through the death and most precious bloodshedding of my Saviour, Jesus 
Christ, that I shall by his mercy possess that everlasting life which he hath purchased to 
all faithful believers, and shall hear in the day of my resurrection to my comfort that 
joyful scripture: ‘Come unto me, ye beloved of my Father, and possess the everlasting 
inheritance prepared for you before all worlds’; 
 
My body, which I know to be corruptible, I bequeath unto the earth to be buried in decent 
and convenient place where by the discretion of my executrix it shall be thought meet; 
 
And to th’ end that my body may be the rather decently buried, and for remembrance, my 
friends considered, I will that there be bestowed in blacks and other convenient 
ceremonies, as for four sermons, whereof one to be at the time of my burial to be 
solemnized, and for forty poor men’s gowns which I will shall be given, two hundred 
pounds in money; 
 
Item, I give and bequeath to the poor of the parish of Saint Stephen’s in Coleman Street 
the sum of twenty pounds in money, to be delivered within six months next after my 
decease by the discretion of my said executrix, Mr Christopher, Mr Doctor Hammond, 
Mr Danyell, Mr Wythers and Mr Turfitt, parishioners there; 
 
Item, I give and  bequeath to the hospitals in London and the suburbs of the same where 
my executrix shall think good the sum of ten pounds of English money, to be paid within 
six months after my decease; 
 
Item, I give and bequeath to the poor of the town of Stafford, where I was born, the sum 
of twenty pounds of lawful English money, to be employed to the help of the most poor 
people within the said town by the order and oversight of Master Matthew Craddock, one 
of the inhabitants of the said town, and the bailiffs for the time being, which sum shall 
also be paid within six months next after my decease; 
 
Item, I give and bequeath to the children of my sister, Agnes Milliton, the sum of thirty 
pounds, to be equally divided amongst them, and if any of them decease before they 
come to the age of twenty-one years or marriage, then the same shall remain to the 
survivors, and the said sum shall be delivered within six months to the said Agnes 
Milliton or her husband then living to be paid to such use; 
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Item, I give and bequeath to the children of my sister, Elizabeth Haffehede [=Halfhead?], 
the sum of thirty pounds of lawful English money, to be paid and used in like sort, 
manner and condition as the former thirty pounds given to the children of my other sister, 
Agnes Milliton, whereof Ursula Haffehede, one of the said children of my said sister, and 
wife to Digbie [=Digby?], shall have no part for that I have advanced her beforetime with 
forty pounds at her marriage; 
 
Item, I give unto my sister, Maude Seymer [=Seymour?], her children the like sum of 
thirty pounds, to be delivered in like manner and condition as [-as] the children of my 
former sisters are to receive the same, whereof Elizabeth, one of the daughters of the said 
Mawde, shall have no portion for that she is advanced by me before this with forty 
pounds in marriage; 
 
Item, I give unto my brother, Robert Blount, all such debts as he oweth unto me at or 
before the time of my decease, and I give and bequeath unto him the sum of forty pounds 
of current money, to be paid unto him within six months after my decease; 
 
Item, I give unto the children of my said brother, Robert, the sum of fifty pounds, to be 
paid unto them at their age of one and twenty years or the day of their marriage, which 
shall first happen, of which legacy Richard Blount, one of the said children, shall have no 
portion; 
 
Item, I forgive and remit unto my servant, John Crostman, all such debts as he oweth 
unto me at or before my decease, and I will that such person as shall enjoy my lease of 
Williton in the county of Somerset shall without any money or recompense to be paid 
therefore make unto him an estate for term of his own life of the tenement which now his 
father holdeth, there to begin in reversion next after him; 
 
Item, I give unto my servant, Henry Lightfote, the sum of three pounds six shillings eight 
pence besides his wages due unto him at the time of my death; 
 
Item, I give unto every of my maidservants of my household at the making of this my 
will twenty shillings besides their wages due to them; 
 
Item, I forgive unto my sister [=sister-in-law?] Knight all such money and debts as at the 
time of my decease she oweth unto me, and I further give and bequeath unto her the sum 
of three pounds six shillings eight pence; 
 
Item, I give and bequeath unto my servant, Barbara Blount, one of the daughters of my 
cousin, William Blount of Osbaston, the sum of twenty pounds of English money, to be 
paid unto her at the day of her marriage or at her age of twenty-one years, which shall 
first happen; 
 
Item, I give to every of my godchildren that shall claim the same two shillings sixpence 
piece; 
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Item, I give to Elizabeth [f. 365v] Blount, one of the daughters of my said cousin, 
William Blount of Osbaston, a chain of gold which I bought of her father; 
 
Item, I give and bequeath unto my very good Lady and friend, the Lady  of Hinton, as a 
poor remembrance of my duty and goodwill borne unto her, one cross of gold with four 
diamonds, and one portague of gold worth three pounds ten shillings; 
 
Item, I give unto my Lady Sydenham, the wife of Sir John Sydenham, knight, one table 
diamond which I usually do wear; 
 
Item, I give unto my cousin, Anne Blount, now lying at my house in London, a pair of 
bracelets of gold, being of esses; 
 
Item, I give and bequeath unto my brother, Thomas Blount, the sum of five hundred 
pounds of English current money, to be paid unto him within one year next after my 
decease; 
 
Item, I give and bequeath unto my nephew, Richard Blount, the sum of four hundred 
pounds of English current money, to be paid unto him at his full age of four and twenty 
years; 
 
Item, I give and bequeath to Elizabeth Blount, my daughter, to be paid unto her at her age 
of one and twenty years, the sum of sixteen hundred pounds, and if she shall happen to be 
in the custody and wardship of my said Lady Paulet, or my well-beloved wife, Margaret, 
or in the wardship and custody of Mr Thomas Bromley, the Queen’s Majesty’s Solicitor, 
then I will that the said sum of 16 hundred pounds shall be paid unto her at her said age 
of 21 years or at the day of her marriage, which first shall happen; 
 
Item, I give and bequeath unto my well-beloved wife the lease of my house in Coleman 
Street wherein I now dwell, and all the furniture of household except my plate, and I 
further give unto her all my jewels herein not bequeathed, and the sum of one thousand 
pounds of lawful English money, and so much of my plate as shall be worth the value of 
two hundred pounds in money, to be chosen by herself out of the whole; 
 
Item, I give unto Elizabeth Barsford [=Basford?] one angel of gold of ten shillings, and to 
Mary Barsforde one other angel of the same value; 
 
Item, I give to Elizabeth Tirrisse, my Lady Paulet’s servant, twenty shillings in money, 
and to the officers of her house at Hinton, forty shillings in money; 
 
Item, I give and bequeath to Mr Doctor Yale, to my cousin William Blount of Osbaston, 
to my brother [=brother-in-law] Bostock, to my brother [=brother-in-law] Fuller, to John 
Wythers, to Richard Austine, to Vincent Pointer, to Baker the scrivener, Edward Turfitt, 
Doctor Hammon [=Hammond?], Mr Danyell, Mr Golding, my neighbour, to every of 
them one ring of gold worth the value of forty shillings the piece, wherein shall be 
engraven the picture of death; 
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Item, I give and bequeath unto my brother, Thomas Blount, all my term, lease and 
interest for years of and in the manor of Stansted in the county of Kent which I hold by 
force of a grant to me made from John Lye [=Leigh], esquire; 
 
Item, I give and bequeath unto my said brother, Thomas, all my term, lease and interest 
of and in the farm called the Morestead in the county of Hampshire; 
 
Item, I give and bequeath unto my nephew, Richard Blount, at such time as he shall come 
to his age of four and twenty years, all my term of years, lease and interest of and in my 
manor of Williton in the county of Somerset, the custody and keeping of which lease, 
with the yearly profits which shall grow and increase thereby until the said Richard shall 
come to his said age, I will shall remain in the custody of my said brother, Thomas, and 
of my very friend, Mr John Glascock, to this end and purpose, that he shall be maintained 
in decent order and kept to school and learning, and if there shall grow any surplusage of 
profit more than shall be meet to be allowed for his said education and bringing up to 
learning, then I will that the said Thomas and John shall have the use and custody thereof, 
and shall pay and be accountable for the same to the said Richard at his full age of four 
and twenty years, and if the said Richard happen to die before he come to the said age, 
then I will that the said lease and term, with the mean profits of the said manor not 
employed in the necessary education for the said Richard to learning, shall be and remain 
to the next second and younger brother of the said Richard, my nephew, to such use and 
purpose, and to be answered and delivered in such manner to the said younger brother as 
before is limited and appointed to the said Richard, and I will that the said Richard shall 
be and remain in the custody and bringing up of my well-beloved wife and the said John 
Glascock until the said age of 24 years; 
 
Item, I will that all such annuities as I have of the grants of Sir Thomas Kempe, knight, 
and Sir John Sentlinge [=St Leger?], knight, shall be sold by mine executrix for the 
performing of this my last will and testament; 
 
Item, my will and intent is that all such sums of money as herein I have bequeathed unto 
my daughter, Elizabeth Blount, and to my nephew, Richard Blount, shall remain and be 
in the custody of my said well-beloved wife until their several ages herein limited if my 
said wife shall so long remain a widow; 
 
And if it happen that she shall marry, then I will that the said several sums shall be in the 
use, custody and [-and] keeping of Thomas Bromley, esquire, the Queen’s Majesty’s 
Solicitor-General, and John Glascock, gentleman, until their said ages, unless that my 
said wife will keep the same and be bound with two good sureties to the said Thomas and 
John in convenient sum to their liking to answer and pay the said sums [f. 366r] safely as 
before is limited; 
 
Item, I give and bequeath to my cousin, William Blount of Osbaston, my best velvet 
jacket and my best cloak with two guards of velvet; 
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Item, I give unto my said brother, Thomas, the remnant of all my wearing apparel saving 
my coat of satin, the which I give unto the said John Glascock; 
 
And to the end that this my last will and testament may be in force and take effect 
according to my meaning and intent, I will that all former wills and codicils at any time 
heretofore by me made shall be utterly repealed, made frustrate and void to all intents and 
purposes; 
 
And for the more better and full accomplishment thereof, I make, constitute and ordain 
my well-beloved wife my sole and only executrix, requiring and charging her, as she will 
answer therefore before the majesty of the eternal God at the general day of judgment, to 
see this my last will truly ex[e]cuted, and the legacies herein given duly paid and 
performed; 
 
And for her better assistance herein I constitute, ordain and make my very good friends 
the Lady Elizabeth Paulet, widow; Mr Thomas Bromley, the Queen’s Majesty’s 
Solicitor-General; Gilbert Gerard, esquire, her Majesty’s Attorney-General; John 
Glascock and John Cade, gentlemen, my supervisors and overseers of this my last will 
and testament, and for their pains, besides their costs and charges if they shall bestow any 
in the execution hereof, I give first to the said Lady Paulet one gilt standing cup of silver 
with a cover weighing about twenty-seven ounces; [+to] Thomas Bromley, esquire, ten 
pounds of good current English money and mine own grey gelding whereupon I am 
wonted to ride; to Gilbert Gerard, esquire, ten pounds in money; to John Glascock, ten 
pounds in money; and to John Cade five pounds in money, praying them to vouchsafe to 
take upon them to be mine overseers and to further th’ execution of this my will so much 
as lawfully they may; 
 
The residue of all my goods and chattels herein not bequeathed (my debts paid and 
funerals discharged), I give and bequeath as hereafter followeth: 
 
Firstly, I give and bequeath my term, lease and interest of and in one tenement in 
Coleman Street in London, being now of the yearly rent of ten pounds, lately demised to 
one (blank) Smythe of London, gentleman, to the use, exhibition and finding of a poor 
scholar within the University of Oxford, to be taken and nominated out of the town of 
Stafford from time to time during all such term of forty and odd years which now I have 
in the said tenement; the nomination, appointment and payment as well of the said poor 
scholar as of the money coming and growing of the said tenement, I will shall be made by 
my said wife during her natural life, and after her decease I will that the same poor 
scholar shall be nominated, paid and appointed by my brother, Thomas Blount, during his 
natural life, and after his decease, the same nomination, payment and appointment of 
such scholar shall be and remain to the bailiffs for the time being of the said town of 
Stafford during all such time and term as is yet unexpired in the said lease, and my will 
and meaning is that as well my said wife during her life as my said brother for term of his 
life, if he live after my said wife, shall have the use, setting and letting of the said 
tenement, and shall receive the yearly profits and rents coming of the said tenement, and 
after their decease, I will that the bailiffs for the time being shall have the use, setting and 
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letting of the said tenement to such purposes as is before expressed, and my will and 
meaning is that the said lease from the time of my decease remain in the custody of the 
said bailiffs in some sure place within the town of Stafford, and shall only remain to the 
use aforesaid and to none other; 
 
Item, I will that if my daughter, Elizabeth Blount, do die before her age of one and twenty 
years or before she shall be married, that then Richard Blount, my nephew, shall have at 
his age of four and twenty years all the legacy of £1600 to her given and bequeathed, and 
that my wife shall enter to such bonds for the payment thereof unto him as is before set 
down for the payment to my said daughter if my said wife shall happen to marry after my 
decease; 
 
Item, I give unto the Master and Fellows of Trinity College in Oxford the sum of one 
hundred pounds in English money upon condition that they shall find and maintain one 
poor scholar with such salary and maintenance as Sir Thomas Pope upon his foundation 
of his said College hath allowed to any one scholar, the order and assurance whereof shall 
be done and made to the liking and contentation of mine executrix and the most of my 
overseers, or else this legacy shall stand void; 
 
And because it hath pleased Almighty God not only to bless me with such goods and 
chattels as herein I have given and bequeathed, but also with some lands and possessions, 
I have thought good hereby for the better establishment thereof in my succession and 
friends to make simile(?) declaration in what manner I would have the same to remain 
and descend, and therefore I will, give and bequeath all my lands and tenements whereof 
I am seised of any estate of inheritance unto my well-beloved wife for term of her life, 
and after her decease, I will that the same shall come and descend to Elizabeth, my 
daughter, and to the heirs males of her body lawfully begotten, and for default of such 
issue I give and bequeath the same unto my nephew, Richard Blount, and to the heirs 
males of his body lawfully begotten, and for default of such issue I give and bequeath my 
said lands and tenements unto the next younger brother of the said Richard, my nephew, 
and to the heirs males of his body lawfully begotten, and for default of such issue I give 
and bequeath all my said lands and tenements to my brother, Thomas Blount, and to the 
heirs males of his body lawfully begotten or to be begotten, and for default of such issue I 
give and bequeath [f. 366v] all my said lands and tenements to my cousin, William 
Blount of Osbaston in the county of Leicester and to the heirs males of his body lawfully 
begotten, and for default of such issue I will that all my said lands remain to my next 
heirs; 
 
Item, I give and bequeath to Richard Causey, servant to my Lady Paulet, in consideration 
of his pains taken about me in time of my sickness, the sum of forty shillings of lawful 
English money; 
 
Item, I give and bequeath to the maidservants of the said Lady Paulet at her house at 
Hinton five pounds in money, to be distributed and paid at her Ladyship’s appointment 
and discretion; 
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Item, I give and bequeath to Thomas Robson, son of Anne Robson, my sister, the sum of 
ten pounds of lawful English money, to be paid at the accomplishment of his age of one 
and twenty years; 
 
Item, I will also, and hereby do charge my said executrix that she shall deliver all such 
chests and goods which of trust in the time of my Lady her absence remain in my house 
and were delivered unto me to be kept for her; 
 
Item, my further will and intent is that if at any time hereafter I shall add any codicil, and 
annex the same hereunto under my hand and seal, and shall thereby give any legacies, 
minish or alter grants, legacies or estates herebefore contained, that then the same shall 
stand and be as parcel of this my last will and testament, and so shall remain and abide in 
full force; 
 
In witness whereof I have hereunto set my seal the day and year first above-written in the 
presence of these persons whose names are hereunder written.  Per me Rich{ard}um 
Blount; per me, Edwardum Blount, per me, Rich{ard}um Austen, Richard Butler, Lewes 
Grenewaye, Richard Causey. 
 
 
 
A codicil annexed to the last will and testament of me, Richard Blount, of Coleman Street 
in London, esquire, under my seal the sixteenth day of November in the seventeenth year 
of the Queen’s Majesty’s reign, Elizabeth etc., for the true declaration of mine intent and 
meaning as followeth: 
 
First, whereas in [+the] will whereunto this codicil is annexed I have devised unto my 
nephew, Richard Blount, when he shall have accomplished the age of four and twenty 
years, my lease of the manor of Williton in the county of Somerset, and if he die before 
the said years, then unto his younger brother at the like years, my will and meaning is, 
and I will that Margaret, my wife, shall have so many years of the said term as shall or 
may incur before the said Richard, my nephew, shall accomplish the age of 24 years, and 
if he die before the said years, then until his brother shall accomplish the like age of four 
and twenty years, for the intents and considerations hereafter mentioned, that is to say, to 
th’ end she shall receive so much of the commodities and revenues of the said manor as 
shall be needful for and towards the performance of my said testament and last will, and 
the rest of the commodities and profits thereof, the necessary charges of the maintenance 
and keeping of the said Richard Blount, my nephew, at learning being deducted, I will 
that my said wife shall pay or cause to be paid unto my said nephew when he shall have 
accomplished the age of 24 years, and if he die before the said age accomplished, then 
unto his said brother at his said age; 
 
And I further will, and my meaning is that if both my said brother’s sons do happen to die 
before they or any of them shall have accomplished the said age of 24 years, that then as 
well the said lease and term for years then to come of and in the said manor of Williton 
with the four hundred pounds before devised to the said Richard, as also the mean profits 
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of the said farm, shall be employed and bestowed in deeds of charity and erecting of such 
alms-houses and for the relieving of poor scholars and decayed persons as to my said 
wife and mine overseers, or the most part of them, shall be thought meet and convenient; 
 
And where also I have given and bequeathed by my said last will and testament to my 
daughter, Elizabeth, the sum of sixteen hundred pounds to her to be paid at her marriage 
or full age of 21 years, and if she die before her marriage or full age, then the said legacy 
and bequest to be to Richard Blount, my nephew, at his said age of 24 years to be 
delivered, my will and meaning is that if the said Richard happen to die before the said 
age of 24 years, then the said portion, after the death of my said daughter and nephew, 
shall be paid and delivered amongst my sisters’ children then living and other the poorest 
sort of my kinsfolk, to be delivered by the discretion of my executrix and of mine 
overseers and the most part of them; 
 
And where I have devised to be sold by my said wife my annuities which I have of Sir 
Thomas Kempe and Sir John Sentlinge, my will and meaning is that my said daughter 
and her husband, if she shall happen to be married, and her heirs and assigns, shall 
confirm, ratify and make good all such grants, bargains and assurances as my said wife, 
her executors or administrator shall make of the said annuities or any of them to any 
person or persons according to the intent and true meaning of my said last will and 
testament by such lawful ways and means and at such convenient time and times as by 
learned counsel shall be devised and requested, and I will that my said wife shall retain in 
her hands three hundred pounds, parcel of the said sixteen hundred pounds, until [f. 367r] 
the said ratification and confirmation in form aforesaid to be devised shall be performed 
and done according to the meaning hereof, and if that ratification be not made 
accordingly within convenient time after request made for the same to my said daughter, 
her heirs or assigns, being of full age, then I will the said three hundred pounds shall go 
and be employed towards the performing of this my last will; 
 
Item, I will and bequeath unto my cousin, Edward Blount, Mr Heywarde, Mr Doctor 
Drury, and to every of them a ring of gold in value of forty shillings apiece with the 
picture of death engraven, and to my cousin Froste a ring of gold worth twenty shillings; 
 
Item, I give to Edward Welshe [=Walsh?] five pounds in money, and to Mr John Cade 
my damaskeen hanger; 
 
And to Mr John Glascock I will and bequeath twenty pounds in money in consideration 
that he shall be assistant and helping unto my wife in all her business; 
 
Item, I give to my very good Lady Paston a gold ring of the value of three pounds six 
shillings and eight pence; 
 
In witness whereof I have hereunto put my seal the day and year first herein mentioned in 
the presence of these whose names are hereunder written, Richard Blount.  Vincent 
Poynter, Thomas Blount, Edward Blount, Richard Austen and Joseph Man. 
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Probatum fuit h{uius}mo{d}i Testamentum coram mag{ist}ro Will{el}imo Drewrye 
legum Doctore Curie Prerogatiue Cant{uariensis} Commissario apud London Decimo 
sexto die mens{is} Decembris Anno D{omi}ni mill{es}imo quingentessimo 
Septuagessimo quinto Iurament{o} mag{ist}ri Edwardi Orwell notarij publici 
procuratoris Margarete Reli{ct}e et Executricis in h{uius}mo{d}i Testament{o} 
nominat{e} Cui com{m}issa fuit Administrac{i}o omnium et singulor{um} bonor{um} 
Iurium et Creditor{um} &c De bene et fidel{ite}r administrand{o} ead{em} Ac de pleno 
et fideli Inventario &c Necnon de plano et vero Comp{ot}o Calculo &c Ad s{an}c{t}a 
Dei Evangelia Iurat{e} 
 
[=The same testament was proved at London before Master William Drury, Doctor of the 
Laws, Commissary of the Prerogative Court of Canterbury, on the sixteenth day of the 
month of December in the year of the Lord the thousand five hundred seventy-fifth by the 
oath of Master Edward Orwell, notary public, proctor of Margaret, relict and executrix 
named in the same will, to whom administration was granted of all and singular the 
goods, rights and credits etc., sworn on the Holy Gospels to well and faithfully administer 
the same, and to calculate(?) a full and true inventory etc., and also a plain and true 
account etc.] 


